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Doel van de 
bijeenkomst 

Elk jaar organiseren wij     2 
middagbijeenkomsten voor 
leden van PvdA Drenthe.  
Voor de gezelligheid en 
ontmoeting, maar ook om 
er iets op te steken. 

Impressie 

Deze impressie geeft een 
beeld van hetgeen in 
Wijster op 15 april 2024 
besproken is door Jetta 
Klijnsma en Joop Brink  en 
van vragen van een aantal 
van de 44 andere leden van 
de PvdA Drenthe.  
De goede wisselwerking 
tussen die 3 is zo goed als 
mogelijk in deze impressie 
in beeld gebracht. 

In memoriam 
Albert Huizing 

De bijeenkomst wordt 
geopend met een indruk-
wekkend In memoriam, 
uitgesproken door Wil 
Kerstjens.  
De gehele tekst is te lezen 
aan het slot van deze 
impressie. 

  

Onze speciale gasten 
Tijdens deze middagbijeenkomst zijn onze speciale gasten  
Jetta Klijnsma en Joop Brink. Jetta vertelt over verschillende 
aspecten van haar werk als Commissaris van de Koning. Joop is 
gespreksleider. Gewoontegetrouw krijgt de gespreksleider eerst 
de gelegenheid kort te vertellen over zijn activiteiten in het 
verleden en in het heden. 

Inleiding door Joop Brink 
Joop vertelt dat hijzelf ooit begon bij de partij bij de Jonge 
Socialisten in Hardenberg. Hij ging als verpleegkundige aan de 
slag in Drenthe. Werd uiteindelijk zorgmanager en later 
wethouder te Coevorden. Hij is nu nog betrokken bij vijf 
inwonersinitiatieven in Drenthe. Hij is vrijwilliger bij FC-
Emmen en voorzitter van de Drentse Rijwielvierdaagse Dalen. 

Hij heet eregast Jetta Klijnsma van harte welkom. Haar 
bijdrage bestaat uit 2 delen: Zij vertelt eerst over haar functie 
als CdK en na de pauze  over de diverse Tafels die zij leidt in 
Drenthe.

IMPRESSIE 
Bijeenkomst van 15 april 2024  



Inleiding door Jetta 
Klijnsma
Jetta noemt Albert Huizing die zij kent als een 
dijk van een voorzitter met wie zij goed 
campagne heeft kunnen voeren en het op pad 
zijn met hem heeft ervaren als een feest. 

Na een lange periode gewerkt te hebben in Den 
Haag is zij nu 6 jaar terug in Drenthe. Van alle 
functies die zij bekleedde, vond zij het 
wethouderschap eigenlijk het mooist omdat zij 
daarin het dichtst bij de mensen stond. Den 
Haag is nog steeds belangrijk. Vindt het leuk om 
daar te fietsen en heeft daar nog een groot 
netwerk. 

Als commissaris die over van alles en over niks 
gaat doet zij burgemeesters-benoemingen, helpt 
zij gedeputeerden, heeft veel contact met Den 
Haag, houdt de boel bij elkaar in de 
gefragmenteerde Provinciale Staten, houdt zich 
bezig met de wolf, windturbines, zonnepanelen, 
de polarisatie in de samenleving, noaberschap en 
de ziekenhuizen in Drenthe, waarbij zij zich 
heeft ingezet de ziekenhuizen in Hoogeveen, 
Emmen en Stadskanaal open te houden. Dat 
heeft zij m.n. gedaan via de door haar ingestelde 
zorgtafel die er nog steeds is en ook geadopteerd 
is in Den Haag. De Drentse tafel is nu ook 
verrijkt met de GGZ. 

Jetta heeft zich hard gemaakt voor het behoud 
van de kinderhart-chirurgie en zoals het nu lijkt 
is nu voorkomen dat die expertise voor het 
noorden verdwijnt. 

Dan is er nog een tafel bollenteelt en een tafel 
windturbines. 

Zij is voorzitter van Provinciale Staten met 43 
leden. 17 BBB, 4 PvdA, 4 VVD en 3 CDA. 
Daarnaast zijn er nog 11 fracties met 1 of 2 zetels. 
Die versnippering noemt zij niet goed voor de  
democratische  balans en het  maakt het geheel 
van het bestuur kwetsbaar.  
Er zijn 5 gedeputeerden, waarvan 2 BBB, 1 PvdA, 
1 VVD en 1 CDA. 

De afkortingen JK, JB en L in de navolgende tekst 
staan voor: 
JK: uitspraak van Jetta Klijnsma 
JB: uitspraak van Joop Brink 
L: uitspraak van één van de andere aanwezigen

JB: BBB is een knoepert van een fractie. Drukt 
dat niet enorm op de besluitvorming? 

JK: Ze zijn enorm aanwezig. Als BBB niet wil 
wat wij willen moet er een meerderheid worden 
gezocht  met alle andere fracties.

L: Vraag over het Samenwerkingsverband Noord 
Nederland (SNN).

JK: Groningen, Friesland, Drenthe slaan de 
handen ineen. Wij brengen gezamenlijk belangen 
naar Den Haag en Brussel. Hebben intensief 
contact met 9 Kamerleden die uit het noorden 
komen. Wij werken aan een Deltaplan voor het 
Noorden. M.n. volkshuisvesting is daarbij een 
onderwerp en wij komen met bouwimpulsen. Wij 
vinden dat de spoorlijn langs Meppel beter moet 
en maken ons hard voor de Lelylijn en de 
Nedersaksenlijn. Kortom de SNN doet ertoe.

L: Hoe kan de PvdA-fractie iets bereiken?

JK: Yvonne Turenhout heeft een vinger in de pap 
bij de Sociale Paragraaf en stuurt op impulsen op 
woongebied. We moeten blij zijn dat Yvonne die 
2 zaken in haar portefeuille heeft en zo het 
sociale gezicht van de PvdA kan tonen. Op die 



terreinen zijn er ook ongeveer 80 
burgerinitiatieven (waarschijlijk zijn er meer) die 
zij probeert te bundelen.

L: Zorgen over bollenteelt in Boterveen. In 
hoeverre worden gezondheidsbelangen boven 
economische belangen gesteld?

JK: Primair staat natuurlijk volksgezondheid 
voorop. In de tafel bollenteelt heb ik telers aan 
tafel genodigd. Zij waren uitgepraat met de Club 
Meten=Weten. Via de tafel hebben ze elkaar 
weer gevonden. Aan tafel zitten ook LNV/
waterschappen/wethouders. 

Het overleg gaat lastig. Er is niet 1 waarheid. 
Moeten we alleen voedselteelt toestaan? Er ligt 
wat dit betreft nog een lange weg in een land 
waarin de Keukenhof nog een nationaal symbool 
is. Er is al veel verbeterd, maar we moeten verder 
met verduurzaming en alternatieve gewas-
bescherming. Partijen bij elkaar krijgen is 
belangrijk en dat gaat lukken. We willen geen 
bollenteelt naast een school. Maar ook hier moet 
BBB worden overtuigd. En glyfosaat is nog niet 
verboden door Brussel.

L: Maar het voorzorgsbeginsel telt toch?

JK: Ja, bij twijfel geen gewasbeschermings-
middelen. Maar Parkinson is niet onderzocht 
door Cgtb. Ik vind dat wij een loopje nemen met 
onze volksgezondheid. Minister Adema wil wel 
stoere maatregelen, maar heeft geen meerder-
heid in de Tweede Kamer. Zorgelijk is ook de 
Zembla-uitzending waarin deskundigen stellen 
dat we onze eigen protocollen overschrijden. Als 
samenleving moeten we antwoorden zoeken. 
Iedereen is welkom op het Provinciehuis. 
Boeren, maar ook XR (Extinction Rebellion).

L: Moet Ruimtelijke Ontwikkeling weer 
Ruimtelijke Ordening worden?

JK: Wat  mij betreft wel. En er moeten in Den 
Haag weer besluiten worden genomen. We zitten 
inmiddels met 15 jaar besluiteloosheid in het 
Haagse!

Pauze

L: Bollenteelt is 25 keer vervuilender dan andere 
teelt? Hoe gaan we hier mee om?

JK: Als we de bollenteelt met 2/3 terug-brengen 
is het nog 8 keer vervuilender. We kunnen dit 
aanpakken via Ruimtelijke Ordening (RO). Dat is 
door de politiek weggegeven en nu hebben we 
geen poot om op te staan. Soms staat alles op een 
kluit: lelies, tulpen en wonen. Als commissaris 
vind ik dat het met RO verbeterd moet worden. 
Maar ik ga niet zelf over RO. In de Tafelgroep 
probeer ik mensen te stimuleren elkaar te leren 
begrijpen.

L: In Westerveld wil een boer i.v.m. de 
Omgevingswet verhuizen met zijn bedrijf naar 
Polen. Dat kan niet de bedoeling zijn, in de tuin 
van een armer land opnieuw beginnen. 

JK: Inderdaad, dat is niet de bedoeling.

JB: Dan stappen we nu over naar deel twee over 
de tafels:

JK: Landelijk is er een Zorgakkoord gesloten. 
Doel is de kostencurve af te buigen en niet te 
laten stijgen. In Drenthe hebben we De 
Gezonde Marke om dit uit te voeren. Hierin 
zitten alle gezondheidsorganisaties in Drenthe 
om te bepalen hoe we bovenstaande willen 
uitvoeren. Drenthe is trendsetter in vergrijzing, 
maar de rest van Nederland volgt.

Kenmerkend is het gebrek aan personeel in de 
zorg. Daarom is Burgerinitiatief nodig. Ik noem 
dat op een mooie manier oud worden via 
naoberschap. We kunnen vaststellen dat de 
marktwerking is mislukt. Aan de Gezondheids-



tafel zie ik thuiszorginstellingen erop uit gaan 
met hun autotjes i.p.v. dat 1 medewerk(st)er die 4 
adressen doet in het dorp. Mijn insteek aan tafel 
is dat de werkvloer wordt herverdeeld en er 
efficiënter wordt gewerkt.

L: Het rapport Ouderen voor Ouderen is 
uitgerold in Winsum (Gr). Geleid door ouderen 
die veel kunnen. Zelfs aan demente bejaarden 
wordt een rol toebedeeld. Belemmeringen die 
wettelijk geregeld zijn moeten weg. Dat zou voor 
de PvdA een verplichting moeten zijn.

JK:

1. Heel praktisch kijken wat we voor elkaar 
kunnen doen.

2. Initiatiefwetsvoorstellen indienen om 
marktwerking af te pellen.

3. In Hollandscheveld heb je een vrijwilligster 
die vrijwilligers aan elkaar verknoopt om 
dingen te doen.

4. Wie is waar goed in vaststellen: ramen lappen 
of administratie.

5. In Den Haag kunnen ouderen groepswonen 
door elkaar of qua afkomst geclusterd. Voor 
en door ouderen.

6. Professionele hulp is nabij.

7. Er zijn verschillende niveaus van 
hulpverlening.

L: Sommige ouderen zijn “katversleten”. Markt 
weg, managers weg. Jonge mensen erin en beter 
betalen zonder flexcontracten.

JK: Ik moet dit 
nuanceren. 1:3 zou in 
de zorg moeten 
werken. Dat lukt niet 
omdat Onderwijs en 
Techniek ook 
schreeuwen om 
mensen.

L: Ik werk in de zorg. 
Niet voor het geld 
overigens. Preventie 
moet veel belangrijker 
worden, dus gezonder 

oud worden. Leefstijl en preventie moeten in het 
Zorgakkoord. 

L: Ik wil niet gedwongen worden 
vrijwilligerswerk te doen.

JK: Van dwang kan ook geen sprake zijn. 

Jonge mensen moeten met plezier in Drenthe 
kunnen blijven. De Provincie stimuleert 
onderwijsplekken voor jongeren. Maar ook 
woonplekken moeten gemaakt worden 
bijvoorbeeld via het opdelen van huizen en het 
aanpakken van overwonen. Echter als een oudere 
een student in huis neemt heeft dat gevolgen 
voor uitkeringen en toeslagen. Onderhuren zou 
gefaciliteerd  moeten worden. Huurcontracten 
zouden het splitsen van huizen mogelijk moeten 
maken.  
Ik wil woningcorporaties ook nadrukkelijk 
betrekken bij al deze onderwerpen. De provincie 
moet zorgen voor breed toegankelijke sociale 
huurwoningen. 

Ieder tijdsgewricht een eigen dynamiek: 
gehandicapten moesten overal kunnen wonen, 
het werkte niet en nu wonen ze weer samen. Ik 
snap ook dat aan ouderen voor ouderen grenzen 
zitten en dat we met verpleeghuiszorg actief aan 
de slag moeten.

L: Kan de administratie in de zorg worden 
opgenomen in AI? Dit om personele problemen 
op te lossen? Een in de zaal aanwezige 
verpleegkundige noemt het wantrouwen in de 
zorg. Je moet constant gedetailleerd rapporteren 



om te voorkomen dat het zorgzwaartepakket 
wordt aangetast in het nadeel van de oudere.

L: Buurtzorg werkt zonder managers en lijkt een 
gewenst organisatiemodel. In Winsum draait dat 
samen met ouderen voor ouderen en ouderen 
voor kinderen.

JB:  Daar zitten wel kanttekeningen aan. 
Buurtzorg wijst sommige hulpaanvragen 
ongemotiveerd af.

L: Medicijntekorten of een zorgverzekeraar die 
een ander medicijn wil voorschrijven zijn aan de 
orde van de dag. Het lijkt alsof we zitten op de 
blaren van onze eigen zuinigheid.    

JB: Het is 16.30, we sluiten af en  ik geef het 
slotwoord aan Jetta Klijnsma.

JK: We hebben veel de revue laten passeren 
vanmiddag: Tot slot zou ik nog willen zeggen en 
iedereen mee willen geven:

1. We leven op een mooie plek in Drenthe.

2. Er wonen veel lieverds.

3. Wat wel goed gaat moet benoemd worden.

4. 80 jaar vrede is niet logisch.

5. Emmen voor het voetlicht op 27 april a.s.

6. Partijgenoten moeten strijden voor een 
betere wereld.

7. Iedereen moet mee kunnen doen.

8. Help degenen die niet goed voor zichzelf 
kunnen opkomen.

Afsluiting 
Luuc Christensen bedankt als voorzitter van de 
Werkgroep Ouderenbeleid de beide inleiders en 
de zaal voor de levendige discussie en 
overhandigt een lekker doosje “Merci” aan beide. 
Verwijst nog naar het Euro-verkiezingsdebat op 
24 mei met Marit May en Ralph du Long. 

Betty Hoogeveen meldt 
dat op 1 mei in Beilen een 
bijeenkomst van PVDA/
GL is met een lezing van 
Dennis Bouwman en een 
lezing van haar zelf. 

Rudy Rabbinge kondigt 
aan dat op 5 juni a.s. 
Marcel Levi naar 
Westerveld komt om zijn 
visie te geven op 4
ontwikkelingen in de 
gezondheidszorg. 

Het programma van de najaarsbijeenkomst is nog 
niet klaar, maar een ieder die een idee heeft over 
een pakkende inhoud mag zich melden bij de 
werkgroep en nog mooier, mag mee organiseren. 

Wietze de Wind doet nog een oproep aan allen 
zich aan te sluiten bij de werkgroep omdat we 
kwantitatief en kwalitatief willen groeien.

Emmen, 23 april 2024.

Geert Slagter.



In memoriam  
Albert Huizing 

Goedemiddag, 

Dank dat ik namens de werkgroep ouderen een 
memoriam mag uitspreken van onze ‘oud’ 
voorzi8er Albert Huizing. 

Eigenlijk zit ik nu op de plek waar Albert had 
moeten staan vandaag. Deze middag is nog mede 
door de ideeën en voorwerk van Albert tot stand 
gekomen.  

Albert, heeB zo’n 15 jaar geleden het voorzi8ers-
schap overgenomen van Jeep. Ik mag wel zeggen 
dat Albert zijn taak zowel voor als achter de 
schermen alIjd met verve heeB gedaan. 

Nooit teveel op de voorgrond tredend, verbindend 
bezig. Goed op de hoogte van wat er zoal in 
Drenthe  speelde maar zijn kennis lag ook ver 
buiten de provinciegrenzen. Menig dossier wist hij 
zoals Albert het zelf alIjd zei: “uit te vlooien”.  
AlIjd de vinger aan de pols houden en vandaar uit 
kwam hij weer  met ideeën om ons als WG 
ouderen te enthousiasmeren om aandacht aan 
bepaalde onderwerpen te geven. Vandaar uit 
borrelde de ideeën op om weer een thema middag 
te organiseren. Samen met Luuc gingen ze op pad  
om met mensen te spreken. Pu8end uit het grote 
netwerk welke Albert had, werden de juiste 
sprekers weer gevonden voor de 
middagbijeenkomsten. 

In oktober 2023 heeB Albert voor het laatst deze 
themamiddag voor gezeten.  

Albert was al geruime Ijd ziek, maar van echt ziek 
zijn wilde hij niets weten. Hij bleef  acIef en alert 
en bleef ons als werkgroep enthousiasmeren. In 
oktober melde hij zich af voor de werkgroep 
vergadering, met de boodschap dat hij er de 
volgende keer wel weer bij zou zijn. 

Helaas was die volgende keer niet meer.  
Op 13 februari is Albert overleden. 

Zijn afscheid vond plaats op 21 februari. Een mooi 
afscheid waar waarschijnlijk verschillende van jullie 
aanwezig waren. Een uitgebreid, waardig afscheid 
welke aan Albert eer heeB gedaan. 

Ondanks dat hij niet meer de vergaderingen kon 
bijwonen bleef Albert op de achtergrond acIef en 
zeer geïnteresseerd en hield de vinger aan de pols. 

Een paar dagen voor de Kerst, brachten Luuc en ik 
hem nog een persoonlijk bezoek. We dachten even 
een uurtje op bezoek te gaan. Echter Albert bleef 
maar praten en geïnteresseerd over o.a. de 
Werkgroep Ouderenbeleid. Het uurtje werd  een 
lange middag.  Het was een mooie herinnering. 
Luuc en ik reden weg uit Emmen en wisten allebei 
dat het einde in zicht was voor Albert. 

Na het persoonlijk bezoek volgde alleen nog 
telefonische contacten. Zo bewonderenswaardig 
dat Albert Ijdens deze gesprekken helemaal bij de 
Ijd bleef en mij o.a. op mijn hart drukte dat ik nog 
eens de statuten van het Waterschap Drents 
Overijsselse Delta moest lezen. Met de woorden: 
‘daar moet het Gewest nog aandacht aan 
besteden’. (Inmiddels heeB het Gewest hier 
gehoor aan gegeven.) 

Dit is en was Albert, alIjd bezig voor de PvdA, voor 
de sociaal democraIe, voor de ouderen, voor de 
mensen welke het wat minder getroffen hebben in 
dit leven. RusIg pratend en zoeken naar 
oplossingen. Nooit deba8eren op het scherpst van 
de snede, maar zoeken naar een open en eerlijk 
debat. Hij liet iedereen aan het woord en liet 
iedereen in haar of zijn waarde. 

We missen Albert als mens en als uiterst goede 
voorzi8er van onze werkgroep. Het is een 
nalatenschap welke wij proberen voort te ze8en.  

Wijster, 15 april 2024,  
Opgesteld en uitgesproken door Wil Kerstjens
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